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Rekord w inwestycjach
Rozmawiamy z Tadeuszem Tomasikiem,
Burmistrzem Gminy i Miasta Przysucha

Panie Burmistrzu, w budżecie
na 2009 rok zaplanowanych jest
blisko 50 zadań inwestycyjnych.
To w porównaniu z poprzednimi
latami ilość rekordowa. Czy ist-
nieje zagrożenie, że niektórych in-
westycji nie uda się zrealizować?

- Takiego zagrożenia nie ma. Rze-
czywiście zaplanowaliśmy inwesty-
cji dużo, ale I półrocze udało nam
się przepracować bardzo efektywnie
i albo już rozpocząć niektóre roboty,
albo przygotować część projektową
i przetargową pozostałych. W tej
prawie pięćdziesiątce inwestycji są
takie, których realizacja zaplanowa-
na jest na dwa lata.

Proszę wymienić najważniejsze.
- Przygotowaliśmy pełną doku-

mentację dotyczącą powstania strefy
gospodarczej, a to sztandarowa in-
westycja, projekt jest przygotowany,
szykujemy procedurę przetargową,
czekamy w tej chwili na pozwolenie
na budowę ze Starostwa Powiatowe-
go. Chcemy we wrześniu ogłosić
przetarg na wykonawcę. Z robót
drogowych pięć zadań jest wykona-
nych: ulice w Przysusze Hubala, Si-
korskiego, w Skrzynisku Leśna,
w Smogorzowie Polna oraz parking
przy ul. 11 Listopada w Przysusze.

Na ukończeniu są prace związane

z budową dróg Wistka - Krajów,

drogi w Wistce, chodnika między

Zawadą a Mariówką. Po przetargach

są już duże zadania drogowe: droga

Dębiny - Beźnik na blisko 1 mln zl,

przebudowa ul. Cichej w Przysusze

oraz ulica Kolejowa w Smogorzo-

wie. Z pozostałych inwestycji trwa

rozbudowa świetlicy w Janikowie,

na ukończeniu są przygotowania

przetargu na budowę ciągu komuni-

kacyjnego Przysucha - osiedle Dem-

bińskich - Skrzyńsko, jesteśmy na

etapie ogłoszonego przetargu na bu-

dowę kanalizacji w Skrzyńsku i Lip-

nie. Szykujemy projekt na kanaliza-

cję w Janikowie, jest już projekt na

budowę wodociągów w Długiej

Brzezinie i w Kolonii Szczerbackiej,

jeszcze w sierpniu chcemy ogłosić

przetarg na te roboty. Ponadto cze-

kamy na wynik konkursu z Regiona-

lnego Programu Operacyjnego na

budowę sali gimnastycznej przy Pu-

blicznym Gimnazjum w Przysusze

i z Programu Rozwoju Obszarów

Wiejskich na budowę świetlicy

w Pomykowie i budowę kanalizacji

w Skrzyńsku i Lipnie. Stopień za-

awansowania zadań inwestycyjnych

na dzień dzisiejszy pozwala mi na

stwierdzenie, że nie ma zagrożenia,

by któraś z zaplanowanych inwes-

tycji nie była wykonana. Jak już

wspomniałem część z tych zadań

rozłożona jest na dwa lata.

Taką jest na przykład przebu-
dowa placu Kolberga w Przysu-
sze…

- Tak i aktualnie od strony projek-
towej inwestycja jest przygotowana.
Czekamy na pozwolenie na budowę,
co pozwoli nam na ogłoszenie prze-
targu na wykonawcę. Przypomnę ty-
lko, że wykonanie części prac w ra-
mach tego zadania uzależnione jest
od planowanej przebudowy drogi
krajowej nr 12, przebiegającej przez
miasto.

Panie Burmistrzu, problemem,
który nęka mieszkańców są bez-
pańskie psy, wałęsające się głów-
nie w okolicy dworca PKS. Czy
ma pan receptę na rozwiązanie
tego problemu?

- W Przysusze, zwłaszcza po każ-
dym wtorkowym targu mamy taką
sytuację, że ilość psów bezpańskich
przybywa. W ubiegłym roku przy-
gotowaliśmy z budżetu gminy 30
boksów. Wyłapywane są psy najbar-
dziej agresywne lub chore. Dla
wszystkich nie starcza miejsca. Po-

trzebne jest profesjonalne schronis-

ko. Ale problem przecież nie doty-

czy tylko Przysuchy. Bardzo mi się

podoba inicjatywa szydłowieckiego

starosty, a dotycząca właśnie tego

tematu, aby gminy w powiecie

wspólnie wybudowały schronisko.

Sądzę, że byłoby to i na naszym

terenie możliwe.

I jeszcze jeden temat z tych po-

zainwestycyjnych. Podajemy dziś

informację o zamiarze Fundacji

Ochrony Dziedzictwa Żydowskie-

go w sprawie renowacji synagogi

w Przysusze. Czy to dobra wiado-

mość?

- Oczywiście, że tak. Gmina nie-

stety nic w tym zakresie nie mogła

zrobić, bo synagoga choć jest na

terenie miasta, nie jest naszą włas-

nością. Cieszy mnie wiadomość, że

ten zabytkowy obiekt ma szansę na

renowację.

Dziękuję za rozmowę.

70 rocznica wybuchu
II wojny światowej

W nocy z 31 sierpnia na 1 września 1939 roku hitlerowska Rzesza
rozpoczęła realizację militarnego planu Fall Weiss, zakładającego napaść
na Polskę z trzech stron: od zachodu, północy i południa. Pierwsze strzały
w kierunku naszych granicznych strażnic oddano o godzinie 4.40. Pięć

minut później pancernik Schleswig-Holstein, który przybył do Wolnego
Miasta Gdańska, ostrzelał polską składnicę wojskową na Westerplatte.
Rozpoczęła się II wojna światowa.

Od tego tragicznego dnia mija 70 lat. W całym kraju odbędą się
uroczystości rocznicowe. Zapłoną znicze na grobach poległych, powróci

pamięć dnia, który zmienił świat. Jaki był ten 1 września 1939 roku dla
mieszkańców ziemi przysuskiej? Jakie były dla Przysuchy i jej mieszkań-
ców kolejne lata? Zapisane wspomnienia przysuszan postaramy się opub-
likować w najbliższym numerze Informatora Przysuchy. Redakcja

SYNAGOGA BĘDZIE
REWITALIZOWANA

Zabytkowa synagoga w Przysusze

będzie odremontowana - tak wynika

z listu, jakie Towarzystwo Kultural-

ne im. Oskara Kolberga otrzymało

w tym miesiącu od Fundacji Ochro-

ny Dziedzictwa Żydowskiego.

Monika Krawczyk, dyrektor gene-

ralny fundacji powiadomiła, że roz-

poczęły się prace nad projektem re-

witalizacji synagogi.

- Chcielibyśmy, aby po zakończe-

niu prac remontowych budynek słu-

żył mieszkańcom, stając się nowym

ośrodkiem kulturalnym miasta. Dla-

tego też pragniemy zaprosić Państwa

do współpracy przy opracowaniu

koncepcji działań jakie prowadzone

będą w odremontowanej synagodze

- pisze dyrektor Monika Krawczyk.
Dodaje, że Fundacja przygotowuje
dokumentację techniczną synagogi,
której opracowanie umożliwi zdoby-
cie środków na remont zabytku. Do-
daje, ze projekt rewitalizacji synago-
gi w Przysusze jest kolejnym już
tego rodzaju przedsięwzięciem reali-
zowanym przez Fundację. Obecnie
prowadzone są prace przy restauracji
renesansowej synagogi w Zamościu,
który to projekt uzyskał wsparcie
udzielone przez Islandię, Lichten-
stein i Norwegię poprzez dofinan-
sowanie ze środków Mechanizmu
Finansowego Europejskiego Obsza-
ru Gospodarczego oraz Norweskie-
go Mechanizmu Finansowego
w kwocie blisko półtora miliona eu-
ro.
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Ponad 1250 dzieci i młodzieży rozpocznie naukę w roku
szkolnym 2009⁄2010 w szkołach podstawowych i gimnazjum na
terenie gminy i miasta Przysucha, w tym prawie 800 łącznie
z klasami zerowymi w szkołach podstawowych. Już za kilka
dni nowy rok szkolny rozpocznie się też dla 125 przedszkola-
ków. Wakacje dobiegają końca, w placówkach oświatowych
zakończono większość zaplanowanych remontów i prac po-
rządkowych.

Remonty budynków

oświatowych wykonywane

w okresie wakacji 2009 r.

Publiczna Szkoła

Podstawowa nr 1 w Przysusze

Ułożono wykładzinę podłogową

(tarket) na dolnym korytarzu,

w dwóch salach dydaktycznych

oddziałów przedszkolnych oraz na

schodach.

Pomalowano pomieszczenia

szkolne, w tym sale dydaktyczne

oddziałów zerowych. Zamówiono

meble szkolne do oddziałów przed-

szkolnych.

Trwa budowa boiska wielofun-

kcyjnego o nawierzchni poliure-

tanowej grubości 13 mm przepu-

szczalnej dla wody, z wyposaże-

niem w stojaki do piłki siatkowej

i koszykowej, bramki do piłki

ręcznej oraz placu zabaw z wy-

posażeniem m.in.: huśtawka, zje-

żdżalnia, piaskownica).

Publiczna Szkoła

Podstawowa w Skrzyńsku:

Odnowiono ściany i lamperie

w holach, kuchnię, salę lekcyjną,

pomieszczenie gospodarcze, łą-

cznik sali gimnastycznej. Wyre-

montowano ogródek jordanows-

ki.

W trakcie prac są: wymiana

lamp oświetleniowych w sali gi-

mnastycznej, malowanie sali gi-

mnastycznej wraz z zapleczem.

Publiczna Szkoła Podstawowa

w Ruskim Brodzie

W trakcie jest remont schodów

zewnętrznych głównego wejścia

do budynku, w tym przebudowa

schodów, ułożenie płytek mrozo-

odpornych i antypoślizgowych

i wykonanie nowych balustrad

z profili stalowych, remont łazie-

nek (układanie płytek ceramicz-

nych, wymiana stolarki drzwio-

wej, wymiana urządzeń sanitar-
nych), wymiana drzwi wejścio-
wych w łączniku przy sali gimnas-
tycznej.

Samorządowe
Przedszkole nr 1 w Przysusze

Wymieniono drzwi wejściowe
do przedszkola. Pomalowano ścia-
ny, wycyklinowano i pomalowano
podłogę w jednej sali dydaktycz-
nej.

Liczba uczniów w szkołach
i przedszkolach
w roku szkolnym 2009⁄2010

Publiczna Szkoła Podstawowa
nr 1 w Przysusze - około 295
uczniów z oddziałem zerowym.

Zespół Placówek Oświatowych

- PSP nr 2 w Przysusze - ok. 226

uczniów z klasą zerową.

Publiczna Szkoła Podstawowa

w Skrzyńsku - ok. 231 uczniów

z klasą zerową.

Publiczna Szkoła Podstawowa

w Ruskim Brodzie - ok. 44

uczniów z klasą zerową.

Publiczne Gimnazjum w Przy-

susze - ok. 459 uczniów.

Samorządowe Przedszkole nr

1 w Przysusze - 100 dzieci.

ZPO - Samorządowe Przedszko-

le nr 3 w Przysusze - 25 dzieci.

❑

Przygotowania do nowego roku szkolnego

Powstają kolejne mieszkania socjalne

Dobiega końca remont pomiesz-

czeń na piętrze budynku po szkole

w Dębinach, zaadoptowanego na

mieszkania. Powstaje tam kolejne

siedem lokali socjalnych.

W latach 2007-2008 Przysuska

Służba Komunalna wydała na ten

cel ponad 80 tys. zł, w wyniku

czego uzyskano pierwsze sześć

mieszkań na parterze oraz wyre-

montowano trzynaście piwnic.

Większość prac wykonano we wła-

snym zakresie. W budynku wyko-

nywane są między innymi takie pra-

ce jak: uzupełnienie tynków, wyle-

wki betonowe, montaż instalacji

elektrycznej w mieszkaniach, wy-

konanie i wyposażenie łazienek

w termy elektryczne, brodziki,

umywalki, w.c., baterie łazienkowe,

położenie gumolitu w pomieszcze-

niach, zainstalowanie drzwi prze-

ciwpożarowych wewnętrznych. Po-

wstają w ten sposób lokale prze-

stronne, widne i wyposażone w nie-

zbędne urządzenia sanitarne. Ogó-

łem zamieszka tam trzynaście ro-

dzin. Teren w pobliżu budynku ro-

dziny, które już zadomowiły się

w Dębinach, zagospodarowały

m.in. na ogródek warzywny czy

kwiatowy.

Przypomnijmy, że w tym roku

gmina Przysucha przeznaczyła po-

nad 150 tys. złotych na remonty
i bieżące utrzymanie lokali socjal-
nych. To znacznie więcej, aniżeli

w roku minionym, w którym Przy-
suska Służba Komunalna na zakup
materiałów i wykonanie prac re-
montowych budynków socjalnych
wydała około 110,5 tys. zł. Gmina

posiada obecnie 15 budynków z 69
lokalami socjalnymi, które zamie-

szkuje ponad 250 osób. W mieście
jest to 48 lokali, pozostałe znajdują
się w Skrzyńsku, Smogorzowie,

Glińcu i Dębinach. Ponadto PSK
zarządza na terenie Przysuchy sześ-

cioma budynkami z mieszkaniami
komunalnymi, w których zamiesz-
kują 52 osoby.
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Pielgrzymowali konno i pieszo
Niejedna pielgrzymka przeszła przez ziemię przysuską. Niejeden pątnik doznał życzliwości i gościnności mieszkańców

przysuskiej gminy. Jako pierwsi już w lipcu pielgrzymowali jeźdźcy z 10 Pułku Ułanów Litewskich. W sierpniu pielgrzymka

białobrzeska zatrzymała się w Janowie, a warszawska w Dębinach.

Ułani w Ruskim Brodzie

W Publicznej Szkole Podsta-
wowej im. Hubalczyków w Ru-
skim Brodzie gościła X Konna

Pielgrzymka na Jasną Górę.
Pielgrzymi wyruszyli z miejs-
cowości Zaręby Kościelne.

Wszyscy uczestnicy pielgrzy-
mowali w barwach 10 Pułku
Ułanów Litewskich. Dyrektor-
ka szkoły Zofia Nowicka otrzy-
mała od pielgrzymujących dyp-

lom z wyrazami podziękowania
za ciepłe przyjęcie oraz udostę-
pnienie budynku szkolnego na
noclegi uczestnikom pielgrzy-
mki.

Konie pielgrzymujących ułanów.

Uczestnicy pielgrzymki.

Pielgrzymi z Białobrzegów

odpoczywali w Janowie

Z gościnności mieszkańców Ja-

nowa skorzystali uczestnicy pielg-

rzymki białobrzeskiej, zatrzymu-

jąc się tu na nocleg. Po wspólnej

modlitwie miło spędzono czas roz-

mawiając i posilając się.
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30. Pielgrzymka

Ziemi Przysuskiej

Już po raz trzydziesty przysu-

szanie uczestniczyli w pielgrzy-

mce do Częstochowy, organizo-

wanej przez parafię pw. św. Ja-

na Nepomucena. Równocześnie

na Jasną Górę wyruszyła też

pielgrzymka sanktuaryjna

z Sanktuarium Matki Bożej Sta-

roskrzyńskiej w Skrzyńsku. Pąt-

nicy szli, aby uczcić święto

Wniebowzięcia Najświętszej

Marii Panny wspólną modlitwą

i pielgrzymowaniem do miejsca

świętego.

- Pierwsza pielgrzymka z pa-

rafii pw. św. Jana Nepomucena

w Przysusze odbyła się w 1980

roku - wspomina Jerzy Kwaś-

niewski, uczestniczący w przy-

suskiej pielgrzymce po raz 29. -

Nie mogłem wówczas w niej

uczestniczyć, ale w następnym

roku poszedłem i nie opuściłem

już żadnej. Szło nas wtedy

w grupie z Przysuchy około 40

osób, dołączyliśmy do grupy ra-

domskiej. Rok później byliśmy

już grupą samodzielną, liczącą

ponad 200 osób, mającą numer

14. Najliczniejszą grupę pątni-

ków, bo liczącą dokładnie 523

osoby pamiętam w 1990 roku.

W 1996 roku przeszliśmy do

kolumny skarżyskiej i otrzyma-

liśmy numer 7, który mamy do

dziś. To szczęśliwa siódemka -

z uśmiechem mówi pan Jerzy. -

Na 30. pielgrzymkę wyruszyliś-

my 7 sierpnia i po siedmiu

dniach dotarliśmy do Często-

chowy. Pokonywaliśmy dzien-

nie od 20 do 32 km. Najmłodszy

uczestnik miał 5 lat, najstarszy

około 80. Wszyscy zdrowi

i w dobrych nastrojach uczest-

niczyliśmy w nabożeństwach

i rozmowach. Pamiętam, że

dwadzieścia kilka lat temu mu-

sieliśmy przez wiele miesięcy

przed pielgrzymką gromadzić

konserwy, by starczyło na dro-

gę. Dziś takiego problemu już

nie ma, za pielgrzymami jedzie

samochód-sklep i można kupić

wszystko. Poza tym towarzyszył

nam autobus - sanitarka z opieką

medyczną, tak że gdyby ktoś

zaniemógł, pomoc była na miej-

scu. Nocowaliśmy na polach na-

miotowych lub na kwaterach.

Nie było niespodzianek, a i po-

goda nie sprawiła nam kłopotu.

Gdybym miał odpowiedzieć na

pytanie dlaczego uczestniczę

w pielgrzymkach, odpowie-

działbym jednym zdaniem: tak

głębokiego przeżycia duchowe-

go nie sposób doznać w innej

sytuacji. Serdecznie dziękujemy

burmistrzowi Przysuchy za

ufundowanie koszulek z herbem

miasta i napisem: 30 Pielgrzym-

ka Ziemi Przysuskiej. Dzięki te-

mu nasza grupa prezentowała

się doskonale. Koszulki były

niebieskie i widać nas było na

tle innych pielgrzymów.

- Najstarsi stażem w uczest-

niczeniu w naszych pielgrzym-

kach są pani Antoniakowa i pan

Kwaśniewski. Oboje pielgrzy-

mowali w tym roku po raz 29. Ja

natomiast uczestniczyłem

w około połowie z 30 pielgrzy-

mek organizowanych przez na-

szą parafię - mówi ks. dziekan

Stanisław Traczyński, pro-

boszcz parafii pw.św. Jana Ne-

pomucena w Przysusze. - Orga-

nizacją pielgrzymek zajmują się

przede wszystkim wikariusze.

Tę jubileuszową organizował

wikariusz Dariusz Laseczka.

Każda pielgrzymka niesie ze so-

bą niezapomniane przeżycia du-

chowe. Są też takie, które pa-

mięta się inaczej. Tak było któ-

regoś roku, kiedy w okolicy Gó-

ry Mokrej zaskoczyła nas wiel-

ka ulewa, wręcz ściana deszczu.

Byliśmy przemoczeni, ale

szczęśliwi. Pamiętam też nie-

zwykłe przeżycie, jakie dało

nam podczas jednej z pielgrzy-

mek spotkanie z obrazem Matki

Bożej nawiedzającej nasz deka-

nat. Myśmy szli do matki, a ma-

tka w kopii obrazu szła do nas.

Spotkanie nastąpiło na granicy

województw mazowieckiego

i świętokrzyskiego, w lesie. Lu-

dzie klękali i śpiewali. Takiego

wzruszenia i siły, jaką się wów-

czas czuje, nie zapomina się ni-

gdy. Zachęcam do uczestnicze-

nia w pielgrzymkach, a jeśli

ktoś ma wątpliwości że, jak nie-

gdyś jedna z osób mi powiedzia-

ła: ja nigdy nie dojdę do Częs-

tochowy, to odpowiadam: nie

dojdzie się tylko wtedy, kiedy

się nie wyjdzie.

- W pielgrzymce sanktuaryj-

nej uczestniczyło około 220

osób - mówi ks. kan. Andrzej

Szewczyk, proboszcz i kustosz

Sanktuarium Matki Bożej Staro-

skrzyńskiej w Skrzyńsku. - Szły

grupy ze Skrzyńska, Przysuchy,

Wieniawy, Wolanowa, Rusino-

wa, Sadów, Klwowa, Borkowic,

a także z Warszawy, Łodzi i Pia-

seczna. Prowadził wikariusz Ja-

cek Pałosz. Mimo że grupy piel-

grzymów były z różnych miejs-

cowości, wszyscy bardzo dobrze

się zorganizowali, nie było żad-

nych przykrych niespodzianek,

wszyscy doszli w zdrowiu, a po

drodze wiele osób dołączało, by

iść razem do Częstochowy. Ja

niestety z uwagi na obowiązki

nie mogę zazwyczaj przejść

z pielgrzymką całej trasy, ale

jest to moje pragnienie. Widzę,

jak ludzie dzięki pielgrzymce

zżywają się ze sobą, pomagają

sobie w późniejszych kontak-

tach międzyludzkich. Najstarszy

uczestnik tegorocznej pielgrzy-

mki sanktuaryjnej miał ponad

70 lat, a najmłodszy pięć. Cie-

szę się bardzo, że pielgrzymka

wychodzi właśnie z miejsca,

które jest jednym z najstarszych

w Polsce miejsc kultu maryjne-

go. Dziś już niewielu pamięta

o tym, że wtedy, kiedy do Częs-

tochowy jeszcze tak dużo ludzi

nie pielgrzymowało, to właśnie

Skrzyńsko było długo docelo-

wym miejscem pielgrzymek.

Bywało, że w Skrzynisku brako-

wało wody dla pielgrzymów, tak

ich było wielu.

Jerzy Kwaśniewski uczestniczył w pielgrzymce po raz 29.

Ks. kanonik Stanisław Traczyński, dziekan dekanatu przy-

suskiego, proboszcz parafii pw. św. Jana Nepomucena

w Przysusze.
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K O M U N I K A T
Redakcja Informatora Przysuchy informuje, że istnieje możliwość

umieszczenia na łamach IP reklamy bądź też ogłoszenia drobnego.
Instytucje, firmy i osoby indywidualne, zainteresowane skorzystaniem
z tej możliwości prosimy o bezpośredni kontakt z Mirosławem Pilip-
czukiem, dyrektorem Domu Kultury w Przysusze, tel. 048 675 24 73,
e-mail: ip.przysucha@op.pl

Siatkarki z PG

w Mazowieckiej Lidze Kadetek

Drużyna siatkarek, uczennic
Publicznego Gimnazjum w Przy-

susze będzie grać w Mazowiec-

kiej Lidze Kadetek. - Załatwiliś-

my już wszystkie formalności,

a pierwszych rozgrywek można

się spodziewać już pod koniec

września - poinformował Adam

Pałgan, dyrektor przysuskiego

gimnazjum i jednocześnie trener

siatkarek.

- Od szeregu lat siatkówka na

terenie Przysuchy jest coraz bar-

dziej popularna. Dużo w tym za-

kresie dały rozgrywki w ramach

Przysuskiej Amatorskiej Ligi Piłki

Siatkowej - mówi Adam Pałgan. -

Poziom gry zespołów szkolnych

jest coraz wyższy. Dlatego w tym

roku zrodził się pomysł, aby dzie-

wczęta z rocznika 1994 zgłosić do

Mazowieckiej Ligi Kadetek. Spra-

wy formalne już załatwiliśmy,

a pierwszych spotkań można się

spodziewać pod koniec września.

Dziewczęta mają dużo osiągnięć,

w ostatnim sezonie zajęły III miej-

sce w Międzypowiatowych Roz-

grywkach Szkolnego Związku

Sportowego Ziemi Radomskiej

oraz III miejsce w lidze młodzi-

czek organizowanej pod patrona-

tem "Echa Dnia". I co ważne, nie

ustępowały poziomem gry i wy-

trenowania dotychczas najlepszym

zespołom w regionie, siatkarkom

z Radomia czy Pionek - dodaje

Adam Pałgan. Wyjaśnia jednocze-

śnie, że dziewczęta z rocznika

1993, które od września będą już

uczennicami szkół ponadgimnaz-

jalnych, odchodząc z gimnazjum

nie muszą dzięki temu odchodzić

z drużyny. Rozgrywki ligowe rzą-

dzą się innymi prawami niż szkol-

ne, które dopasowane są do kolej-

nych etapów szkolnych. Ligowe

natomiast organizowane przez

Związek Piłki Siatkowej są uwa-

runkowane rocznikami. Kadetki to

roczniki 93 i 94.- Droga do treno-

wania w drużynie jest otwarta dla

wszystkich tych dziewcząt, które

nie boja się ciężkiej pracy na tre-

ningach i kochają siatkówkę - za-

pewnia dyrektor Pałgan. Ma zape-

wnienie Burmistrza Przysuchy, że

miasto będzie zapewniać warunki

dla sportowego rozwoju młodzie-

ży. Przysuska Gmina deklaruje

współfinansowanie kosztów wyja-

zdów na mecze oraz zakupu sprzę-

tu. - Koszt rozgrywek w sezonie to

średnio 10 tys. zł - mówi Adam

Pałgan. - Część sfinansuje szkoła,

część Gmina i Miasto Przysucha,

mam też w tym zakresie zapew-

nienie sponsorów. Jeżeli będzie ta-

ka możliwość, zastanowimy się

nad zorganizowaniem analogicz-

nej drużyny chłopców - dodaje.

Siatkarki: Pawlusiak Milena,

Ślęzak Klaudia, Dyk Hanna, Świe-

rczyńska Weronika, Nocoń Mag-

dalena, Chylak Monika, Kudelska

Magdalena, Wiaderek Weronika,

Lament Aleksandra, Kołsut Mario-

la, Wijatkowska Anna, Rejmer

Monika. Trener Adam Pałgan.

Dziewczęta w trakcie treningu
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Zwiedzanie Opactwa Cystersów w Wąchocku

Czy wakacje na wsi
mogą być atrakcyjne?

Okazuje się, że tak. Udowodnili to

organizatorzy półkolonii w Skrzyńs-

ku. Statystyki pokazują, że znikomy

procent wiejskich dzieci wyjeżdża na

zorganizowane formy letniego wy-

poczynku. Większość z nich spędza

wakacje w miejscu zamieszkania. Do

nich skierowała tegoroczną ofertę

Publiczna Szkoła Podstawowa

w Skrzyńsku organizując dwutygo-

dniowe półkolonie pn. "Na wsi może

być ciekawie". Na przełomie lipca

i sierpnia czekało na dzieci miesz-

kające w Skrzyńsku i pobliskich

wsiach moc atrakcji: wyjazdy na pły-

walnię w Końskich, seanse filmowe

w kinie HELIOS w Radomiu, cało-

dniowa wycieczka trasą Wąchock -

Ujazd - Sandomierz, wycieczki pie-

sze i ogniska. Rozpiętość wiekowa

68 uczestników akcji letniej była

ogromna: od sześciolatków do absol-

wentów gimnazjum. Zdecydowana

jednak większość to uczniowie miej-

scowej szkoły w Skrzyńsku.

- Była to forma wypoczynku cał-

kowicie nieodpłatna dla dzieci - mó-

wi Zofia Nawrocka, dyrektor PSP

w Skrzyńsku i jednocześnie kierow-

nik półkolonii. - Oprócz atrakcyj-

nych punktów programu zapewniali-
śmy uczestnikom posiłek. Wszystko

to było możliwe dzięki pozyskaniu

środków finansowych w drodze

ogłoszonego przez Mazowieckiego
Kuratora Oświaty konkursu. Wspar-

cia dla naszej inicjatywy udzielił ró-

wnież MGOPS w Przysusze finan-

sując wyżywienie dla 25 dzieci.
Wdzięczni jesteśmy też firmie "HO-

RTEX" w Skrzyńsku za nieodpłatne

przekazanie soków dla uczestników

naszej akcji letniej - dodaje Zofia
Nawrocka.

Półkolonie to nie tylko atrakcja dla

dzieci. To również ogromny wysiłek

i odpowiedzialność ponad dziesięcio-

osobowej grupy nauczycieli i pracow-

ników szkoły włożony w pisanie proje-
ktu, a potem w opiekę nad dziećmi,

zagwarantowanie bezpieczeństwa pod-

czas realizacji poszczególnych punktów

programu.
- W grupie można zdziałać bardzo

wiele - mówi z nieukrywaną dumą

Zofia Nawrocka. - Jest to tym bar-

dziej cenne, że nauczyciele świadczą
swoją pracę społecznie. Zresztą nie

po raz pierwszy. Szkoła ma bowiem

na swoim koncie wiele udanych akcji

letnich w latach poprzednich. Były to
zarówno kolonie w atrakcyjnych

miejscowościach nadmorskich jak ró-

wnież połkolonie. Tegoroczna akcja

wakacyjna PSP w Skrzyńsku pokaza-

ła, że "Na wsi może być ciekawie".

Na sandomierskim rynku

Niższe zbiory, niższe ceny
Żniwa w Gminie Przysucha do-

biegają końca. Zbiory ocenia się
na poziomie ubiegłego roku. Su-
cha wiosna i mokry początek lata
miały jednak wpływ na końcowy
efekt pracy rolników. Na szczęś-
cie nie dotknęły przysuskiej Gmi-
ny powodzie, ani inne tragiczne
w skutkach anomalie pogodowe.
Ostatnie, słoneczne dni sierpnia
sprzyjały ostatnim pracom polo-
wym. Odwiedziliśmy gospodarst-
wo Artura Kopcia w miejscowości
Beźnik.

Pierwsze, co zwraca naszą uwagę
to wisząca na jednym z budynków
gospodarczych tablica informująca
o udziale pana Artura Kopcia
w projekcie współfinansowanym ze
środków Unii Europejskiej w ra-
mach działania „Modernizacja gos-
podarstw rolnych”. - Skorzystałem
z możliwości jakie daje Europejski
Fundusz Rolny działający na rzecz
rozwoju obszarów wiejskich i dzię-
ki temu kupiłem nowe maszyny:
ciągnik, prasę belującą, owijarkę do
sianokiszonek, siewnik, agregat
uprawowy, wóz asenizacyjny - in-
formuje Arur Kopeć. Zapytany
przez nas czy bez pomocy środków
unijnych mógłby tak dalece zme-
chanizować swoje gospodarstwo
odpowiada, że jego zdaniem żaden

rolnik z uzyskiwanych dochodów
własnych nie byłby w stanie doko-
nać takiego zakupu. - Niestety -
mówi pan Artur - koszty każdej
produkcji rolnej wzrastają, a docho-
dy maleją, bowiem ceny skupu są
bardzo niskie. Artur Kopeć posiada
20 ha własnych i dodatkowo dzier-
żawi 5 ha. Uprawia zboże i kukury-
dzę. Część areału stanowią łąki.
Zboże wykorzystuje na paszę, ku-
kurydzę na kiszonki, ponieważ głó-
wnym zajęciem pana Artura jest
produkcja mleka. Ma 35 sztuk byd-
ła, w tym obok opasów i jałówek,
14 dojnych krów. Posiada 19 stano-
wisk dla krów dojnych, wszystkie
zorganizowane zgodnie z normami
unijnymi. - Bieżący rok tak w zbio-
rach żyta, jak i produkcji mleka
będzie ogólnie gorszy od poprzed-
nich - ocenia. - Na plony miała
wpływ pogoda, a opłacalność pro-
dukcji mleka jest coraz niższa, bo
i cena skupu mleka poszła bardzo
w dół. Jestem jednak optymistą
i mam nadzieję, że moja praca i sta-
rania o coraz wyższy poziom gos-
podarstwa da zamierzone efekty -
dodaje z uśmiechem. Pytamy czy
nie ma kłopotu ze zbytem ewentual-
nej nadprodukcji w świetle obowią-
zujących limitów. - Jeśli Polska
mieści się w normach, to rolnicy nie
mają potrąceń. Oddaję do spółdzie-

lni mleczarskiej całość wyproduko-
wanego mleka.

- Słowo „kwota” kojarzy się
z określoną sumą pieniędzy. Tym-
czasem w unijnym języku okreś-
lenie „kwota mleczna” oznacza
ilość mleka, jaką może sprzedać
producent mleczarni, pośrednikowi
czy konsumentowi. Wobec tego
uzyskanie „kwoty mlecznej” ozna-

cza zapewnienie sobie zbytu na wy-
produkowane mleko. Jak pan oce-
nia zapowiedzi dotyczące likwida-
cji „kwot mlecznych”? - pytamy. -
Z jednej strony mogłoby to być
dobre, ale nie dla wszystkich. Kij
ma dwa końce, zniesienie „kwoty
mlecznej” może negatywnie wpły-
nąć na sytuację rolników mających
niewiele krów.

Artur Kopeć z jednym ze swoich młodych byków

Nowy ciągnik został zakupiony ze środków unijnych
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Walczyli

o puchar

Burmistrza

Turniej piłki nożnej o Puchar Bur-

mistrza Gminy i Miasta Przysucha

pomiędzy świetlicami wiejskimi za-

kończony. W dniu 02.08.2009r. na

boisku leśnym w Glińcu odbyły się

mecze finałowe o Puchar Burmistrza

Gminy i Miasta Przysucha. Rozegra-

no dwa mecze. W meczu o trzecie

miejsce spotkały się drużyny repre-

zentujące świetlice wiejskie

w Skrzyńsku i Glińcu. Lepsi okazali

się gracze ze Skrzyńska, którzy po-

konali swoich przeciwników z Gliń-

ca 4:0. Pierwsze miejsce zajęła dru-

żyna z Dębin, która pokonała druży-

nę z Janikowa 1:0.

W zwycięskiej drużynie grali: Pa-

weł Frączek, Jacek Zaczkiewicz,

Wojciech Zaczkiewicz, Artur Biela-

wski, Wojciech Głogowski, Rafał

Głogowski, Mariusz Szporek, Woj-

ciech Jędrasik, Mariusz Danis, Piotr

Wachowicz, Jarek Bińczyk, Woj-

ciech Garczyński, Hubert Górski.

Dla wszystkich drużyn biorących

udział w turnieju przygotowane były

nagrody i dyplomy, a dla trzech pier-

wszych drużyn również puchary. Ka-

pitanowie drużyn biorących udział

w turnieju odebrali je od Burmistrza

Gminy i Miasta Przysucha Tadeusza

Tomasika. Zwycięska drużyna z Dębin

Oskar zainaugurował sezon
Na inaugurację sezonu w wyko-

naniu naszych piłkarzy wszyscy

czekali z uzasadnionym niepoko-

jem. W końcu w pierwszej kolejce

Oskar miał się zmierzyć z jednym

z faworytów do awansu - iłżecką

Polonią.

Dość nieoczekiwanie już pierw-

sza akcja przyniosła bramkę dla

przysuszan. Dokładnie w 60 sekun-

dzie rywalizacji bezpańska piłka

spadła wprost pod nogi Grzegorza

Obucha, a ten huknął nie do obrony
dla Arkadiusza Myszki. Taki po-
czątek i nieoczekiwane prowadze-
nie podopiecznych Sławomira Bać-
magi teoretycznie powinno było

skłonić piłkarzy gości do lepszej
gry. Nic takiego bynajmniej nie
miało miejsca. Iłżanie grali bez po-
mysłu i zbyt indywidualnie. Pierw-
szy raz groźnie pod bramką Mateu-

sza Sety było w 29. minucie. Wtedy
to uderzenie z rzutu wolnego Dariu-
sza Rysiewskiego minimalnie mi-
nęło słupek naszej bramki. Z cza-
sem na boisku widoczna była coraz

większa przewaga polonistów i na
efekt w postaci bramki długo cze-
kać było nie trzeba. W 39. minucie
spotkania precyzyjne podanie z śro-

dka pola otrzymał Radomir Zięba

i technicznym uderzeniem dopro-

wadził do wyrównania. Na dwie

minuty przed końcem pierwszej po-

łowy Oskar ponownie mógł wyjść

na prowadzenie. Lot piłki po do-

środkowaniu z prawej strony boiska

źle obliczył wychodzący z bramki

Myszka, i gdy Maćkowi Kusztalowi

pozostało już tylko trafić głową do

pustej bramki... ten trafił w stojące-

go w "piątce" bramkarza gości. Fut-

bolówkę próbował jeszcze dobijać

Obuch, ale bezskutecznie. Chwilę
po wznowieniu gry przysuszanie
stworzyli sobie kolejną dogodną
okazję do zdobycia gola. W ofen-
sywie po raz kolejny brylował

Grzegorz Obuch, z którego zatrzy-
maniem spore problemy mieli pod-
opieczni Bolesława Strzemińskie-
go. W 48. minucie "Dzeny" feno-
menalnie zagrał do wychodzącego

na czystą pozycję Pęka, ale wpusz-
czony po przerwie pomocnik Os-
kara przegrał pojedynek z bramka-
rzem gości. Mogło to się zemścić
kwadrans później, na nasze szczęś-

cie strzał Zięby trafił w słupek. Jed-
nak co się odwlecze to nie uciecze,
w 74. minucie w pole karne czer-
wono-czarnych przedarł się Emanu-

el Chudyba i uderzeniem w długi

róg pokonał Setę. Radość iłżan trwa-

ła jednak tylko minutę, bo już chwilę

później ponownie był remis. Futbo-

lówkę z rzutu rożnego wrzucił Kon-

rad Siwek, a ta spadła wprost pod

nogi zupełnie niepilnowanego Łuka-

sza Sapieji, który nie miał proble-

mów z umieszczeniem jej w siatce.

W końcówce ponownie uśmiechnęło

się do nas szczęście - strzał z wol-

nego Chuduby trafił w słupek. Pięć

minut później sędzia zakończył spot-

kanie.

Oskar Przysucha

- Polonia Iłża 2:2 (1:1)

1:0 Obuch (1.), 1:1 Zięba (39.), 1:2

Chudyba (74.), 2:2 Łukasz Sapieja

(75.)

Oskar: Seta - Bińkowski, Daniel

Siwek, Ofiara, Tomasik, Konrad Si-

wek, Obuch, Słomski (70' Konrad

Wilk), Łukasz Wójtowicz (46' Pęk),

Kusztal (58' Wydra), Łukasz Sapie-

ja (80' Jakub Sapieja)

Polonia: Myszka - Godzisz, Marcin
Wiatrak, Ziółek, Chmielewski, Sko-
rupa, Kłos (60' Bajor), Rysiewski,
Cheda, Zięba, Chudoba.
Żółte kartki: Bińkowski (Oskar)
oraz Ziółek, Skorupa (Polonia)
Sędziował: Michał Chrzanowski
Widzów: ok. 400.

Wręczenie odznaczeń OZPN przez Mariana Jurczaka.
Od lewej: Jan Chylak, Tadeusz Rejmer, Tadeusz Tomasik.



11SIERPIEŃ 2009

Informator Przysuchy
e-mail: ip.przysucha@op.pl, tel. 048 675 24 73

Redaktor naczelny Hanna Jacobi, tel. 0 606 141 106
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Komendę "Start!" podał Tadeusz Tomasik Burmistrz Gminy i Miasta Przysucha

Place zabaw i mini boiska
Place zabaw dla najmłodszych w pięciu wiejskich świetlicach zorganizo-

wała Gmina Przysucha. Zainstalowano huśtawki, drabinki, a w trakcie

wykonywania są mini boiska. W ten sposób dzieci korzystające ze świetlic

będą mogły bawić się na powietrzu, korzystając z tych urządzeń. Ponadto

trwają prace przy rozbudowie świetlicy w Janikowie. Zyska ona nowe

pomieszczenia. W międzyczasie świetlice zostały wyposażone w nowe

krzesła i stoły.

Kolarskie emocje

Oklaskiwaliśmy uczestników
Międzynarodowego Wyścigu Kolarskiego „Dookoła Mazowsza”

Sympatycy kolarstwa w Przysu-

sze mieli okazję, by przeżyć wspa-

niałe chwile oklaskując kolarzy

uczestniczących w 52 Międzynaro-

dowym Wyścigu Kolarskim "Do-

okoła Mazowsza" Mazovia Tour.

Czwarty etap wyścigu rozpoczął

się właśnie w Przysusze. Kolarze

mieli do pokona-

nia 125,5 km do

Grodziska Ma-

zowieckiego.

Międzynarodo-

wy Wyścig Ko-

larski "Dookoła

Mazowsza" jest

prestiżową cyk-

liczną imprezą

sportową organi-

zowaną przez

Stowarzyszenie

W s p i e r a n i a

i Rozwoju Spor-

tu "Mazovia Te-

am" i od lat za-

jmuje ważne

miejsce w kalen-

darzu wydarzeń sportowych o ran-

dze międzynarodowej. W wyścigu

bierze udział czołówka najlep-

szych polskich i zagranicznych za-

wodników. Tegoroczny, 52. już

wyścig trwał w dniach od 28 lipca

do 1 sierpnia, a udział w nim wzię-

ło 12 drużyn z 5 krajów. Poza

polskimi drużynami, które poje-

chały w swoich najsilniejszych

składach, w wyścigu uczestniczyły

drużyny: Jenatec Cycling (Niem-

cy), Dukla Trencin Merida (Słowa-

cja), Team Comanche (Ukraina),

Ked Bianchi Team (Niemcy), re-

prezentacja Białorusi. Kolarze ru-

szyli z Siedlec do Warszawy poko-

nując 161 km, następnie ze Zwole-

nia do Kozienic (156,6 km),

w trzecim etapie walczyli po uli-

cach Szydłowca, by zakończyć

wyścig etapem czwartym wyrusza-

jąc z Przysuchy w kierunku Gro-

dziska Mazowieckiego. Kolarzy

oklaskiwali licznie zebrani na tra-

sie wyścigu mieszkańcy Przysuchy

i okolicznych miejscowości. Po-

wodzenia kolarzom życzył Bur-

mistrz Przysuchy Tadeusz Toma-

sik, jednocześnie członek Komite-

tu Honorowego wyścigu. Wyraził

też satysfakcję z faktu, że jeden

z etapów tak prestiżowej imprezy

sportowej odbył się właśnie

w Przysusze. Warto dodać, że dzię-

ki temu obszerna informacja

o mieście i ziemi przysuskiej, pro-

mująca ich osiągnięcia gospodar-

cze i walory turystyczne znalazła

się w pięknie wydanym, okolicz-

nościowym wydawnictwie Stowa-

rzyszenia Wspierania i Rozwoju

Sportu "Mazovia Team". Impreza

przebiegała pod patronatem Mar-

szałka Województwa Mazowiec-

kiego.

Remont Domu Kultury trwa
Nowa posadzka w głównym ho-

lu, wymieniona instalacja central-

nego ogrzewania w całym budynku

to już widoczny efekt trwającego

od dwóch miesięcy remontu w sie-

dzibie Domu Kultury w Przysusze.

Ekipa budowlańców i elektryków

ma jednak wciąż jeszcze wiele do

zrobienia. W każdym kącie budyn-

ku słychać odgłosy kucia, wierce-
nia czy spawania. Jeszcze kilka

dni, a gotowa będzie szatnia, wy-

remontowane schody i zmoderni-

zowana rozdzielnia elektryczna.

Remont potrwa do końca wrześ-

nia. Zajęcia poszczególnych sekcji
odbywać się będą zgodnie z pla-

nem.




